

# COLONEL P.N. FEUERHERM, CD

## DIRECTOR LOGISTICS PROGRAMS



Colonel Patrick Feuerherm enrolled in the Canadian Forces Reserve in April 1988 transferring to the Regular Force June 1990 with Low Level Air Defence. He was posted to 2 Service Battalion between May 1991 and July 1994 filling various Battalion positions including being seconded to the Headquarters of the Special Service Force (SSF) as the Personal Assistant to Commander SSF.

Posted to the 2nd Regiment Royal Canadian Horse Artillery in July 1994 he enjoyed a three-year tour as Quartermaster including a deployment to Winnipeg in support of Operation ASSISTANCE as the Officer Commanding Administration Battery.

Captain Feuerherm was posted overseas to 9 Supply Regiment, Royal Logistic Corps in the UK in June 1997 as the 2IC 94 Stores Squadron. While serving with the British Army, he deployed on two separate occasions to the Former Yugoslavia (Croatia and Bosnia-Herzegovina) on Operation LODESTAR and Operation PALATINE respectively. He was also temporarily seconded to the Regimental Headquarters as the Operations Officer for the impending deployment to Operation AGRICOLA in Kosovo.

Returning to Canada in August 2000, he assumed the post of a J4 Logistics Operations Desk Officer in support Operation ECLIPSE. Promoted to Major he was posted to the Land Staff – Director Land Requirements, completing the Land Force Command and Staff College, and subsequently posted to the Army G4 as G4 Equipment and

Operation ATHENA Desk Officer for its planning, initial deployment and ongoing support. Returning to Petawawa in August 2004 he assumed command of Supply & Transport Company, 2 Service Battalion which saw him deploy as the DCO NSE Operation ATHENA. Initially deployed to Kabul he was relocated to Kandahar shortly after his deployment in order to enable the consolidation and expansion of the Canadian footprint in Kandahar under Operation ARCHER in support of the US Operation ENDURING FREEDOM.

Upon return to Canada Major Feuerherm assumed the post of J4 Operations, Canadian Expeditionary Forces Command. He completed the Joint Command and Staff Program in August 2007 graduating with a Masters in Defence Studies and promoted to Lieutenant-Colonel in June 2008. Immediately following the course, he assumed the position of J4, Canadian Special Operations Forces Command.

In January 2013, Lieutenant-Colonel Feuerherm assumed Command of Canadian Forces Support Unit (Europe) in Geilenkirchen, Germany supporting military members and their families across Europe. In July 2016, he was posted the Canadian Army Headquarters as the Deputy Director Land Force Development until his promotion in January 2017, when he assumed his current post as Director Military Careers Policy and Grievances. Colonel Feuerherm graduated with Honours from the NATO Defense College Senior Course 134 in Rome in July 2019 and was subsequently posted to the Strategic Joint Staff as Director Logistics Programs in July 2020.

Colonel Feuerherm is married with two wonderful children.

Date biography modified: 2020-08-06

# COLONEL P.N. FEUERHERM, CD

## DIRECTEUR DES PROGRAMMES LOGISTIQUES



Le Colonel Patrick Feuerherm a joint la Réserve des Forces canadiennes en avril 1988 et transféra à la Force régulière en juin 1990 et fut affecté au projet de Défense aérienne à basse altitude. Il fut affecté au 2e Bataillon des services entre mai 1991 et juillet 1994 complétant plusieurs rôles incluant un détachement auprès du Quartier général de la Force d'opérations spéciales (FOS) comme assistant au commandant de la FOS.

Muté au 2nd Regiment Royal Canadian Horse Artillery en juillet 1994, il a apprécié une période de trois ans comme quartier-maître incluant un déploiement à Winnipeg en tant que commandant de la Batterie d'administration en support de l'Opération ASSISTANCE.

Le Capitaine Feuerherm fut muté outremer au 9 Supply Regiment, Royal Logistic Corps, au Royaume-Uni en juin 1997 comme cmdtA du 94 Stores Squadron. Pendant son service avec l'armée britannique, il fut déployé en deux occasions en ex-République Yougoslave (Croatie et la Bosnie et Herzégovine) pour l'Op LODESTAR et l'Op PALATINE. Il fut également détaché auprès du quartier général régimentaire en tant qu'Officier des opérations pour un déploiement prochain à Op AGRICOLA, au Kosovo.

De retour au Canada en août 2000, il fut affecté au J4 Opérations logistiques comme officier responsable d'Op ECLIPSE. Promu au grade de Major, il fut muté au bureau du Directeur – Besoins en ressources terrestres de l'État-major de l'Armée de terre et termina le Collège d'état-major des forces terrestres. Il fut ensuite affecté à l'état-major G4 de l'Armée comme G4 Équipement pour l'Armée et officier responsable d'Op ATHENA (Afghanistan) pour la planification, le déploiement initial et le soutien continu. Il retourna à Petawawa pour prendre le commandement de la compagnie d'approvisionnement et des transports du 2e Bataillon des services en août 2004 et fut nommé au poste de commandant adjoint de l'Élément de soutien national d'Op ATHENA. Initialement déployé à Kaboul, il a été relocalisé à Kandahar peu après son déploiement pour faciliter la consolidation et l'expansion de la présence canadienne sous Op ARCHER, en soutien à l'opération américaine ENDURING FREEDOM.

À son retour au Canada le Major Feuerherm fut affecté au Commandement de la Force expéditionnaire du Canada comme J4 Opérations. Gradué en août 2007 du programme de commandement et d'état-major interarmées avec une maîtrise en études militaires; il fut promu au grade de Lieutenant-colonel en juin 2008. Tout de suite après le cours, il fut affecté comme J4 au Commandement des Forces d'opérations spéciales du Canada.

En janvier 2013, le Lieutenant-colonel Feuerherm fut nommé commandant de l'unité de soutien de la force canadienne en Europe à Geilenkirchen en Allemagne, en soutien des membres de la force de l'armée canadienne et leurs familles en Europe. En juillet 2016, il fut muté au quartier général de la force terrestre au poste de Directeur Adjoint du Développement (Force terrestre) jusqu'à sa promotion en janvier 2017 lorsqu'il fut nommé comme Directeur Politiques et Griefs (Carrières Militaires). En juillet 2019, le Colonel Feuerherm a obtenu le diplôme du 134e Cours supérieur avec Mention, du Collège de la Défense de l'OTAN à Rome et a ensuite été affecté à l'État-major interarmées stratégique en tant que Directeur Programmes de Logistique en juillet 2020.

Le Colonel Feuerherm est marié et a deux merveilleux enfants.

Date de modification de la biographie: 2020-08-06